

DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံၣ်ကွီလီကဝီကတီဆိကွီတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢအူထၢၣ်နဲးအဖီခိၣ်
တၢ်သံကွၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အိၤခဲအံၤခဲအံၤတဖၣ်

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ကတီဆိကွီဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢအူထၢၣ်နဲးအဖီခိၣ်

လံာ်အကူၣ်အံၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအူ မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိတဖၣ်လၢအသးစဲလၢကမၤပုၤလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ကတီဆိကွီဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်လၢအူထၢၣ်နဲးအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. မၤလီၤတၢ်လၢနဖးလံာ်အကူၣ်လၢအအိၣ်တၢ်ခဲလၢတဖၣ်လၢလံာ်တီၢ်လံာ်မိၢ်အပူၤအံၤ လၢအပတီၢ်အူညါတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤကွီဖိလၢကဆဲးလီၤမံၤလၢကတီဆိကွီန့ၣ် တၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢအသးန့ၣ်ကအိၣ်ပုၤန့ၣ်လဲၣ်.

လၢကကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ တၢ်ထီၣ်ကွီတၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ်, နဖိအတၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်န့ၣ်ကြးမုၢ်ဝဲ ဝဲ မ့တမ့ၢ် ဝဲမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီပိာ်ထွဲထီၣ်တဖၣ်အံၤအဘၣ်ၤ, လၢခဲးပတုဘၣ် ၂ သီ, ၂၀၁၇ - လၢခဲးပတုဘၣ် ၁ သီ, ၂၀၁၈

ယဖိမုၢ်အိၣ်ဆိးလၢ DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံၣ်ကွီလီကဝီ (DCSD) တၢ်ထီၣ်ကွီဟီၣ်ကဝီအချၢန့ၣ်, မုၢ်အဝဲကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢကတီဆိကွီတၢ်တီၢ်ကျဲၤအပူၤခါ.

တမ့ၢ်ဘၣ်. နဟံၣ်လီၤအိၣ်ဆိးထံးမ့တမ့ၢ်ဟီၣ်ကဝီလၢ DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံၣ်ကွီလီကဝီအပူၤဘၣ်န့ၣ်. နတကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢနကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်ဘၣ်. နမ့ၢ်တလီၤတၢ်လၢနလီၤအိၣ်ဆိးထံးအံၤအိၣ်လၢ DCSD ဟီၣ်ကဝီအဂီၢ်ဘၣ်ခါန့ၣ်. လဲၤအူ ကွီအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးအလီၤ လၢနကသ့ၣ်ညါဘၣ်အိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်တက့ၢ်.

မုၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ယၢအခွဲးလၢယကပတံထီၣ်အါန့ၣ်ကွီတဖျါခါ.

တမ့ၢ်ဘၣ်. နဆဲးလီၤမံၤလၢလီၤကဝီကွီမုၢ်ဂ့ၢ်. မုၢ်အိၣ်. မ့တမ့ၢ် နဟံၣ်အကွီမုၢ်ဂ့ၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ယုထၢလၢနကဆဲးလီၤမံၤလၢလီၤကဝီကွီအဂီၢ်ခိးတၢ်တယုထၢအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်. တၢ်ကဟံၣ်လီၤနတၢ်ညါယီလၢတၢ်အိၣ်ခိးစရိအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲကွီထီၣ်အိၣ်ထံးတနံၣ်ဝဲအလီၤခဲ, ဒးမုၢ်အိၣ်လၢနဟံၣ်အကွီန့ၣ်. နဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်န့ၣ်လၢနကဆဲးလီၤမံၤလၢလီၤဆုၣ်န့ၣ်အဂီၢ် ဝဲနဟံၣ်အကွီန့ၣ်လီၤ.

ယဖိမုၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတီၢ်ဖိသၣ်ကွီအဂီၢ်, ဒီးတန့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်လၢကီၢ်စဲၣ်ဆိၣ်ထွဲကတီဆိ-ကွီတၢ်တီၢ်ကျဲၤအပူၤဘၣ်န့ၣ်, မုၢ်အဝဲသ့ၣ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢကဆဲးလီၤမံၤလၢကတီဆိကွီအပူၤခါ.

လၢကကြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ တၢ်ထီၣ်ကွီတၢ်မၤလိန့ၣ်အဂီၢ် ဒ်ကတီဆိကွီဖိတဂၤအသိးန့ၣ် နဖိကဘၣ်အိၣ်ဒီး နီၢ်တဂၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိတၢ်တီၢ်ကျဲၤ (Individualized Education Plan (IEP)) လၢအဒူးန့ၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကစူးကါအဝဲသ့ၣ်အတီၢ်ဖိသၣ်ကွီတၢ်မၤလိန့ၣ်လၢတၢ်မၤယုၣ် (တၢ်သိၣ်လိသကိး) ဒီးကတီဆိကွီတၢ်မၤလိဒးန့ၣ်လီၤ.

မုၢ်ယဖိကဘၣ်မၤလိလၢတၢ်ဟးအုၣ်ဟးဆိၣ်သဟၤ လၢကဆဲးလီၤမံၤလၢကတီဆိကွီအပူၤခါ.

တၢ်မုၢ်လၢကွီမိလၢနဖိမၤ တၢ်ကွီထွဲမၤစၢလီၤအနီၢ်ကစၢ်အသးအတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ကူထီၣ်သိးထီၣ်, တၢ်ဘျီလီၤတၢ်ကူထီၣ်သိး, ဒီးထီၣ်တၢ်ဟးလီၤတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကြးမၤလိပုၤဖိသၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဟးအုၣ်ဟးဆိၣ်တချုးလၢကန့ၣ်လီၤဆူကတီဆိကွီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကကိးမိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဝဲတၢ်ဘၣ်ဒ်ဘၣ်ထံးအိၣ်ထီၣ်အခါဒီးတၢ်ကလိၣ်ဘၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကဟံၣ်အကွီလၢကဆိတလဲအဝဲသ့ၣ်အဖီန့ၣ်လီၤ. ပုၤကွီဖိတဖၣ်တဘၣ်ကူသိးဖိသၣ်တၢ်ပးခံတဖၣ်ဝဲကွီ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ကွဲးဟံၣ်ဖျါထီၣ်အိၣ်ဒ်အမ့ၢ်နီၢ်တဂၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လီၤဆိတၢ်တီၢ်ကျဲၤ (IEP) အသးန့ၣ်တခါအသိး မ့တမ့ၢ် 504 တၢ်တီၢ်ကျဲၤ ဒီးပုၤဖိသၣ်အံၤအိၣ်လၢတၢ်မၤယုၣ်မၤသကိးတၢ်မၤလိတီၢ်ဒးအပူၤ. ဒ်သိး တၢ်လိၣ်ဘၣ်လီၤဆိအကွီသရၣ်/ပုၤတီၢ်စၢမၤစၢတီၢ်စၢမၤစၢအိၣ်ကသ့န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ယမ့ၢ် DCSD ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤအသိး မုၢ်ယကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ်တၢ်ညါအူ ကတီဆိကွီဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်အပူၤခါ.

တမၤန့ၣ်ဘၣ်. ဒ်နမ့ၢ် DCSD ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤအသိး နကဘၣ်လဲၤခိဖျိ ဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤတမံၤယိဒ်ပုၤအဂၤကိးဂၤဒဲးအသိးန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲး တချုးလၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤဆူကတီဆိကွီဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်အပူၤသ့န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူးဆဲးကျဲၤန့ၣ်မိၢ် မ့တမ့ၢ် Early Childhood Office လၢ ကတီဆိကွီဘျီတီၢ်နီၣ်ဂံၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်န့ၣ်လီၤပၣ်ယုၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ (DeKalb Pre-K Lottery Employee Participation Memo) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယဖိအိဉ်ဒီး IEP ဒီးအခဲအံတနုာ်ဆဲးလီမံလော DCSD အပူဘၣ်. မှ်အဝဲသ့ၣ်ကမလိတံဖဲယဟံၣ်အကွဲ ဖဲတံမှ်ယုထထီၣ်အီလောဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အပူဖါ.

ပုၤပတံထီၣ်လၢမှ်အိဉ်ဒီးအခဲအံနီၣ်တကတံကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့လီဆိတံတီၣ်ကျဲ (IEP) ယုထလၢကထီၣ် Bright from the Start (BFTS) တံကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့ထီၣ်ရီကတီဆိကွဲတံမလိတံဖဲဒီးန့ၣ်, တံကသးပုၤပတံထီၣ်တံဆူ BFTS တံယါယုတံမလိတံဖဲဒီး ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢပုၤကွဲဖိနီၣ်တကတံလိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီ. တီၣ်နီၣ် - လီၢ်ကဝီကွဲန့ၣ် တရဲၣ်ကျဲမၤဝဲဒၣ် BFTS တံယါယုတံမလိတံဖဲဒီးတဖၣ်ဘၣ်.

ယဖိအသးအိဉ်သၢန့ၣ် အိဉ်ဒီးအခဲအံ IEP ဒီးဆဲးလီမံလော DCSD တံလိၣ်ဘၣ်လီဆိတံမလိအပူလံ, ယကြးဆဲးလီမံလောကတီဆိကွဲအဂီၢ်ခါ. တကြးဘၣ်. ဖဲကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်ပုၤကွဲဖိတဖၣ်တံယုထထီၣ်အီလော ဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်တံယုထတံဖဲတံမၤဒ်အညီန့ၣ်အသးအခါ, ပုၤကွဲဖိတဖၣ်လၢအိဉ်ဒီးနီၣ်တကတံကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့တံတီၣ်ကျဲတဖၣ် (IEP) ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တံကုၣ်ဘၣ်ကုၣ်သ့လီဆိတံလီတံကျဲ ဒ် IEP ကရူၢ်တံဆၢတဲၣ်အသး, ကွၢ်ထံဆိကမိၣ်တံမၤစၢလီဆိ, နီၣ်တကတံလိၣ်ဘၣ်တဖၣ်, ပုၤကွဲဖိတံဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖၣ်, ဒီးတံမၤစၢတဖၣ်လၢတံလိၣ်ဘၣ်အီလော ပုၤကွဲဖိအ IEP န့ၣ်လီ. တချုးန့ၣ်လီကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အခါ, န့ၣ်အိဉ်ဒီးတံသံကွၢ်ဘၣ်ယးဒီး Early Childhood တံလီတံကျဲလၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲအါလၢကဟံၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်အတံလိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်. တံဟ့ၣ်ကုၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢနဆဲးကျဲန့ၣ်ဖိအ IEP တံဂ့ၢ်မဲန့ၣ်ကွၢ်, Lead teacher for Special Education မ့တမ့ၢ် Department of Exceptional Education ဖဲ <https://www.dekalbschoolsga.org/exceptional-education>

တံလိၣ်ဘၣ်လံာ်တီလံာ်မိမန့ၣ်တဖၣ်လၢပုၤကွဲဖိ လၢကပတံထီၣ် ကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အဂီၢ်လဲၣ်.

တံအိဉ်ဖျါလံာ်အုၣ်သး, တံကွၢ်ထွဲထံသ့ၣ်ဖိးသးလံာ်အုၣ်သး (မိၢ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတံအမံမှ်တအိဉ်လၢတံအိဉ်ဖျါလံာ်အုၣ်သးအဖိခိၣ်), မိၢ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတံနီၣ်ကတံတံအုၣ်သး, ဒီးတံအိဉ်ဆိးတံအုၣ်သးန့ၣ်လီ. လံာ်တီလံာ်မိမလၢတံလိၣ်ဘၣ်အီလဲလၢအစရီလၢပုၤပဲ, ယုၤဒီးတံဂ့ၢ်တံကျဲလီတံလီဆဲး, တံယုထံၣ်န့ၣ်အီသ့ခိဖျါစံာ်လီလၢ “တံဆဲးလီမံတံဖဲတံမၤအကျိအကျဲလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်” နီၣ်ဆိၣ် မ့တမ့ၢ် ပုၤဘျးဝဲပိာ်ထွဲထီၣ်အဖိခိၣ် <https://www.dekalbschoolsga.org/pre-k/> သ့

ယအိဉ်ကတံကတီသးလၢယကပတံထီၣ် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်လၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်အဂီၢ်လံ, ယကြးမၤတံမန့ၣ်လဲၣ်. ဖဲတံဂ့ၢ်တံကျဲလီအိဉ်တံလံာ်တီလံာ်မိမိတခါအံအပူအခါ, နကြးမၤပိာ်ထွဲတံအပတံတဖၣ်လၢတံရဲၣ်ကျဲပာ်လီအီလော တံပတံထီၣ်တံဆဲးလီမံလောအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီ. တံယုထံၣ်န့ၣ်တံဂ့ၢ်တံကျဲလီတံလီဆဲးသ့ခိဖျါစံာ်လီဖဲ “တံဆဲးလီမံတံဖဲတံမၤလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်” နီၣ်ဆိၣ် -ဖဲပုၤဘျးဝဲပိာ်ထွဲထီၣ်အဖိခိၣ်အံ <https://www.dekalbschoolsga.org/pre-k/>

၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပုၤန့ၣ်လီပာ်ယုၤလၢကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်လၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်

လံာ်အကွၢ်အံဟ့ၣ်လီတံဂ့ၢ်တံကျဲလီအုမိာ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတံတဖၣ် လၢအန့ၣ်လီပာ်ယုၤလၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်တံဖဲတံမၤလၢအုထၢၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်ဒီးတံကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအီဘၣ်ယးဒီးတံမၤန့ၣ်လီဆုၣ်န့ၣ်, မ့တမ့ၢ် ပာ်လီအီလၢတံအိဉ်ခိးစရီအဖိခိၣ်န့ၣ်လီ. မၤလီတံလၢနကဖးလံာ်အကွၢ်လၢခံကတံအခိၣ်တီ, တံဂ့ၢ်တံကျဲလီအုဒိၣ်လၢပုၤခဲလၢအဂီၢ်တက့ၢ်.

တံမှ်ဟ့ၣ်လီယဖိဒီးလီဆုၣ်န့ၣ်လၢဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အပူန့ၣ် တံအပတံဆုၣ်ညါလၢယကဘၣ်မၤအီန့ၣ်မှ်တံမန့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

န့ၣ်မှ်မၤန့ၣ်ဘၣ်လီဆုၣ်န့ၣ်လၢဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်အပူန့ၣ်, နကွဲကဆဲးကျိးန့ၣ်လၢအဆိအချ့န့ၣ်လီ. ကွဲကလိၣ်ဘၣ်လၢတံကဆုၣ်ကဒါက့ၤလံာ်တီလံာ်မိဖဲတံဖးအီမှ်တသ့ မ့တမ့ၢ် အမှ်န့ၣ်မှ်သီလၢကွဲအခါန့ၣ်လီ. လၢန့ၣ်အဖဲညါ, ကွဲကလိၣ်ဘၣ်လၢတံကဆုၣ်ကဒါက့ၤလံာ်တီလံာ်မိတဖၣ်လၢအိဉ်လဲးထီၣ်န့ၣ်အကျိအကျဲခိဖျါအံမှ်(လ)န့ၣ်လီ. တံကဆုၣ်လီက့ၤလံာ်တီလံာ်မိစရီလၢအိဉ်တံတဖၣ်ဆူ မိၢ်ပာ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတံတဖၣ်ခဲလၢအအိဉ်ဖဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဝဲအလီခံ ဒီးတံကန့ၣ်လီမၤန့ၣ်အီသ့ညါကဒၣ် ဖဲကတီဆိကွဲဘၣ်တီၣ်နီၣ်ဂံၢ်ရၣ်ခိးထံၣ်ကွဲလီၢ်ကဝီ - www.dekalbschoolsga.org/pre-k လၢတံကွၢ်သတြဲအဂီၢ်န့ၣ်လီ.

တၢ်မ့ၢ်ဟံၣ်လီၤယဖိလၢတၢ်အိၣ်ခိးစရီၤအဖိခိၣ် ဝဲဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤအကတီၢ်န့ၣ် တၢ်အပတီၢ်ဆူညါလၢယကဘၣ်မၤအီၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်. ပုၤကိၣ်ဖိတကလၢလၢတၢ်တယုထၢအိၣ်လၢဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်လီၤဆူၣ်နီၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအိၣ်ခိးစရီၤအဖိခိၣ်တဘျီယီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤရဲၣ်လီၤပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်နီၣ်ဂံၢ်ရဲၣ်အသိးလၢတၢ်အိၣ်ခိးစရီၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆူၣ်အံၤမ့(လ)လၢကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ပုၤဖိသ့ၣ်အမိၢ်အပၢလၢတၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤလၢတၢ်အိၣ်ခိးစရီၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်ဂ့ၢ်လီၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟံးကွံာ်လီၤဆူၣ်နီၤတဖၣ်အသိး, ကွံာ်ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဟံၣ်ဖိယီၤလၢခံတဖၣ်လၢတၢ်အိၣ်ခိးစရီၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. အကတီၢ်ဖဲန့ၣ်, တၢ်ကယုထီၣ်န့ၣ်လၢနကမၤပျဲတၢ်အပတီၢ်ဆူညါတဖၣ်လၢကယုထီၣ်န့ၣ်အလီၢ်ဆူၣ်နီၤန့ၣ်လီၤ. ကွံာ်ကဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအခါၣ်စးဒီးဆဲးကျဲၤမိၢ်ပၢ/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်လၢ လံာ်တီၢ်လံာ်မိတဖၣ်လၢတၢ်ကဆူၣ်အိၣ်လၢအုထၢနဲးအကျိၤအကျဲၤဖျိအံၤမ့(လ)န့ၣ်လီၤ.

ပုၤပတံထီၣ်တၢ်အသိတဖၣ်လၢအတနၢ်လီၤပုၤဃုာ်လၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ကတီၢ်ဆိကွံာ်ဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်လၢအုထၢနဲးအဖိခိၣ်

လံာ်အကုၣ်အံၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူၣ်မိၢ်ပၢ/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ် လၢအနၢ်လီၤပုၤဃုာ်လၢ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢအုထၢနဲးအဖိခိၣ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် ဆူၣ်တၢ်အိၣ်ခိးစရီၤလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ဆူၣ်လီၤကတီၢ်ကွံာ်တသ့န့ၣ်လီၤ. မၤလီၤတၢ်လၢနကဖးလံာ်အကုၣ်လၢခံကတၢ်အခိၣ်တီၢ်, တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအုဒိၣ်လၢပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

ယဟံၣ်ဖိယီၤဖိမ့ၢ်တနၢ်လီၤပုၤဃုာ်လၢဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်အပူၤန့ၣ် ယပတံထီၣ်ကတီၢ်ဆိကွံာ်လီၤဆူၣ်နီၤအဂီၢ်ကသ့ၣ်လဲၣ်. စးထီၣ်အိၣ်ခိးစရီၤကျိၤလၢကသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ မ့ၢ်လီၤဆူၣ်နီၤအိၣ်ခိးစရီၤန့ၣ်တက့ၢ်. လီၤဆူၣ်နီၤအကလိမ့ၢ်အိၣ်ခိးစရီၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤလဲၤဆူၣ်တၢ်သံကွၢ်ဆူညါတခါန့ၣ်တက့ၢ်. အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ခိးစရီၤလီၤဆူၣ်နီၤအကလိဘၣ်န့ၣ်, နဘၣ်တၢ်ကွဲၤမ့ၢ်န့ၣ်လၢကမၤပျဲတၢ်အိၣ်ခိးစရီၤလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ဒီးဆူၣ်အိၣ်ခိးစရီၤအိၣ်ခိးစရီၤအကျိၤအကျဲၤဖျိအံၤမ့(လ)ဆူၣ်အိၣ်ခိးစရီၤလီၤမံၤအပုၤခါၣ်စးန့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်တလီၤတၢ်လၢမတၢ်မ့ၢ်ကွံာ်အတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအခါၣ်စးန့ၣ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျဲၤကျိၤန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်ပတံထီၣ်တၢ်အိၣ်ခိးစရီၤန့ၣ်တၢ်ယုထီၣ်န့ၣ်အိၣ်ခိးစရီၤသ့ၣ်ပုၤဃုာ်လၢသ့ၣ်အိၣ်ခိးစရီၤ, ဝဲ “ပတံထီၣ်အခဲအံၤ” နီၣ်ဆိၣ်အဖိလၢ, ဝဲကီၢ်ရဲၣ်ကွံာ်လီၤကတီၢ်ဆိကွံာ်ပုၤဃုာ်လၢသ့ၣ်အိၣ်ခိးစရီၤန့ၣ်လီၤ. www.dekalbschoolsga.org/pre-k.

ကွံာ်အိၣ်ခိးစရီၤလီၤဆူၣ်နီၤအကလိန့ၣ် တၢ်အပတီၢ်ဆူညါတဖၣ်လၢကဆဲးလီၤမံၤလၢကတီၢ်ဆိကွံာ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. မၤပုၤ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပုၤကိၣ်ဖိအသိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်လၢအုထၢနဲးအဖိခိၣ်တၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤ ခိၣ်ဖိလီၤလၢပုၤဘျးစဲပိာ်ထွဲထီၣ်အဖိခိၣ် <https://www.dekalbschoolsga.org/online-registration/new-students/>.

ယမၤပုၤ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပုၤကိၣ်ဖိအသိတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလံာ်ပတံထီၣ်တၢ်ဝံအလီၢ်ခံ မ့ၢ်တၢ်မနုၤကမၤအသးလဲၣ်. နလီၤကတီၢ်ကဆဲးကျဲၤန့ၣ်လၢကဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ပုၤဃုာ်ဒီးလံာ်တီၢ်လံာ်မိတဖၣ်လၢတၢ်လီၣ်ဘၣ်အိၣ်ခိးစရီၤ လၢကမၤပျဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၣ်ဘၣ်လံာ်တီၢ်လံာ်မိမနုၤတဖၣ်လၢပုၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ကဆဲးလီၤမံၤလၢကတီၢ်ဆိကွံာ်အဂီၢ်လဲၣ်. လံာ်တီၢ်လံာ်မိစရီၤလၢတၢ်လီၣ်ဘၣ်အိၣ်ခိးစရီၤလၢအကျိၤဘၢတၢ်လၢလၢပုၤန့ၣ် တၢ်ယုထီၣ်န့ၣ်အိၣ်ခိးစရီၤဖျိ စံာ်လီၤဝဲ “ဘျဉ်တၢ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤ” လၢအအိၣ်ဖဲပုၤဘျးစဲပိာ်ထွဲထီၣ်အဖိခိၣ် <https://www.dekalbschoolsga.org/pre-k/>.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအုဒိၣ်လၢပုၤခဲလၢာ်အဂီၢ်

ယဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢ ကသံၣ်ဒီးသအလံာ်ကွံာ်ဒီး 3231 ဝဲကွံာ်စးထီၣ်မ့ၢ်တသ့တန့ၢ်ဘၣ်တခါလဲၣ်. DCSD ဖိလစံာ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢပုၤဖိသ့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ခိးစရီၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသအလံာ်ကွံာ်ဒီး 3231 လၢလံာ်တြၢ်အဖိခိၣ် ဝဲပုၤဖိသ့ၣ်အကွံာ်စးထီၣ် ၃၀ သီအတီၢ်ပုၤ မ့တမ့ၢ် ဝဲတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်မ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီလၢကွံာ်အမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤအံၤမ့(လ) နကွံာ်ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ခိးစရီၤတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢကမၤန့ၣ်ဒီးဆူၣ်လီၤလံာ်တီၢ်လံာ်မိအံၤလၢအံၤလဲၤတြၢ်န့ၣ်အကျိၤအကျဲၤအံၤအခါၣ်စးတက့ၢ်. တၢ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်လီၤလံာ်ကွံာ်ဒီးလၢ ၃၀ သီအတီၢ်ပုၤဝဲကွံာ်ထီၣ်အခိၣ်ထံးတသီဝံအလီၢ်ခံန့ၣ်, ပုၤဖိသ့ၣ်ဟဲကွၢ်ဆူၣ်တၢ်မၤလိတသ့ လၢအိၣ်ခိးစရီၤလံာ်ကွံာ်ဒီး မ့တမ့ၢ် တၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ဖးသီတၢ်အုၣ်သးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖိသ့ၣ်ဟဲကွၢ်ထီၣ်ကဒါကွၢ်တသ့ ဝဲတၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ဖးသီလၢတအိၣ်ခိးစရီၤလံာ်ကွံာ်ဒီးချုးန့ၣ်ချုးသီဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖိသ့ၣ်မ့ၢ်တဟဲထီၣ်ကွံာ်တပယုာ်ယီ ၁၀ သီ မ့ၢ်လၢတၢ်တဟ့ၣ်လီၤကဒါကွၢ်လံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤအယီၤန့ၣ် တၢ်ကဟံးန့ၣ်ကွံာ်ပုၤဖိသ့ၣ်အလီၢ်ဆူၣ်နီၤလၢကတီၢ်ဆိကွံာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်လီၤတၢ်သံသမိးတၢ်နၢ်ဟ့ၣ်, မဲၣ်န့ၣ်တၢ်ထံၣ်, မဲၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်န့ၣ်ဂံၢ်န့ၣ်ဘၢလံာ်က့ၣ်ဒိ 3300 ဖဲက့ၣ်စးထီၣ်မ့ၢ်တသ့တန့ၢ်ဘၣ်တခီလဲၣ်.

DCSD ဖိလစံၣ်ပၢ်ဖျါထီၣ်လၢလံာ်က့ၣ်ဒိအ့ၤကဘၣ်အိၣ်လၢလံာ်တြီၣ်အဖိခိၣ် ဖဲပုၤဖိသၣ်က့ၣ်စးထီၣ် ၉၀ သီအတီၢ်ပုၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ပၢ်ပနီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ် မ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီလၢာ်က့ၣ်ဒိအမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစ့ၤအံၤမ့(လ) နက့ၣ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲလၢကမၤန့ၢ်ဒီးဆုၤလီၤလံာ်တီၢ်လံာ်မိအံၤလၢအိၣ်လဲၣ်ထီၣ်ဒီး အကျိၤအကျဲအံၤအခါန့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်လီၤလံာ်က့ၣ်ဒိလၢ ၃၀ သီအတီၢ်ပုၤဖဲက့ၣ်ထီၣ်အခိၣ်ထံးတသီဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်, ပုၤဖိသၣ်ဟဲက့ၤဆူ တီၤတၢ်မၤလိတသ့ဘၣ်, ခိဖျါတၢ်အံၤအယိတၢ်ကထုးက့ၣ်ပုၤဖိသၣ်လၢတၢ်တီၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်က့ၣ်ဖိလစံၣ်အိၣ်လၢကတီၢ်ဆိက့ၣ်ပုၤက့ၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်ခါ.

အိၣ်လီၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်က့ၣ်ဖိလစံၣ်လၢကတီၢ်ဆိက့ၣ်ပုၤက့ၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လၢက့ၢ်ဖိပုၤက့ၣ်ဖိတဖၣ်လၢကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုာ်လၢ ကတီၢ်ဆိက့ၣ် ထီၣ်အသီအကတီၢ်. တၢ်မ့ၢ်လၢက့ၢ်ဖိပုၤက့ၣ်ဖိတဖၣ်ကထီၣ်တၢ်သိၣ်လိဒိတန့ၢ် ဖဲတၢ်ထီၣ်က့ၣ်တၢ်မၤလိန့ၣ်ဒိတကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဖိသၣ်မ့ၢ်တဟဲထီၣ်က့ၣ် မ့တမ့ၢ် ဟဲက့ၣ်စးခဲတပယုာ်ပီတဆံသီလၢတအိၣ်ဒီးကသံၣ်ကသီအခဲန့ၣ်, **Bright from the Start**ကထုးက့ၣ်ပုၤဖိသၣ်လၢတီၤအပူၤဒ်တၢ်န့ၣ်ကျဲ ဟဲဝဲတခါစုာ်စုာ်အသိးန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါ, ပုၤဟ့ၣ်က့ၣ်တၢ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် ပုၤဂ့ၢ်ဝိပုၤမၤတၢ်ဖိ ကဆဲးကျဲမိၢ်ပၢ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ် ဖဲပုၤဖိသၣ်အ တၢ်ဟဲထီၣ်က့ၣ်စးခဲအါတလၢ မ့တမ့ၢ် စံၣ်လီၤက့ၣ်ဆိတလၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်န့ၣ်လီၤပၣ်ယုာ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်အိၣ်တမံၤလၢလၢ ကတီၢ်ဆိက့ၣ်အမိၢ်ပၢ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ခါ.

အိၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လၢက့ၢ်ဖိမိၢ်ပၢ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတဖၣ် ကန့ၣ်လီၤပၣ်ယုာ်လၢ မိၢ်ပၢ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတဖၣ်ဒီးခိဖရဲးတဖၣ် အစ့ၤကတၢ်တန့ၣ်ခံၣ်ဒီးအါန့ၣ်ဖဲအလိၣ်မ့ၢ်အိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. က့ၣ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် ကတီၢ်ဆိက့ၣ်သရၣ် ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါန့ၣ် ဖဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်/ ခိဖရဲးတၢ်ဆၢကတီၢ်မၤအသးအခါ ဒီးဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်ဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ထံၣ်လိၣ်သးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ တဖၣ်အံၤကယံၣ်ဝဲတန့ၣ်ရဲၣ်ယုာ်ယုာ်န့ၣ်လီၤ.ဖိသၣ်ကတီၢ်

ယမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံက့ၢ်လၢအတပၢ်ဖျါထီၣ် FAQ အပူၤဘၣ်တခီလဲၣ်.

ဆဲးကျိး Office of Early Childhood တဘျီလၢလၢသ့ဖဲ PreKRecords@dekalbschoolsga.org